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Aan: College van Burgemeester en Wethouders
Postbus 600
6460 AP Kerkrade

Van: SP Kerkrade
Kaardebol 26
6467HV Kerkrade

Betreft: Vragen artikel 38 inzake tarieven Vie
Antwoord: Schriftelijk

Datum: 30-april-2023

Beste college,

We lazen in  De Limburger van 22 april 2023 het volgende artikel: 
Zwemclubs in Kerkraads zwembad Vie ontevreden over compensatie voor ‘geëxplodeerde’ huurprijzen Door Frank 
Benneker. 
Zwemclubs OWSV de Poolduikers, Eurode KZC en Zwemsport Parkstad uit Kerkrade zijn teleurgesteld over de 
compensatieregeling van de gemeente voor de gestegen huurprijzen in het nieuwe zwembad in Vie. De verenigingen gaan 
volgens deze regeling op termijn het volle pond betalen. „Dit heeft consequenties voor onze verenigingen in de toekomst.”
Offermans laat weten dat de drie clubs met in totaal ongeveer 350 leden zich beraden op de toekomst, en dat twee van de 
drie clubs het aantal uren dat ze bij Optisport afnemen al hebben verminderd. „Iets wat haaks staat op Vie en de slogan 
‘leven in beweging’.

Dat roept bij ons de volgende vragen op:

1) Klopt het dat de concrete huur tarieven die de genoemde clubs in Vie moeten betalen, op termijn vier of vijf keer 
hoger worden dan nu? Zo Nee, hoe ziet die prijsstijging er de komende jaren dan wel uit ten opzichte van het 
huidige tarief?

 
2) Klopt het dat de compensatie die deze clubs in totaal ontvangen, de komende jaren zal worden afgebouwd met 

€8000,- per jaar? Zo nee, hoe ziet de afbouwregeling er dan uit?

3) 3a Wordt deze compensatie door de gemeente  in de toekomst volledig afgebouwd en moeten de verenigingen 
dus het volle pond gaan betalen? 
3b Klopt het dat de inflatiecorrectie, die tegenwoordig erg hoog is, daar nog bovenop komt? 

4) Kunt u aangeven wat naar uw mening de consequenties hiervan voor de verenigingen zijn?
 

5) In het artikel lezen we: Wij vinden het zuur dat een fout in de aanbesteding op deze wijze op ons bordje 
terechtkomt.” Kunt u aangeven van welke fout in de aanbesteding hier sprake is? Graag een uitgebreide 
toelichting. 

6) Waarom is de Raad hier niet van op de hoogte gesteld en moeten raadsleden dit vernemen via de krant en via de 
persoonlijke contacten in de zwemverenigingen? 

7) Er vallen commissievergaderingen uit vanwege gebrek aan agendapunten. Dit is toch een belangrijk onderwerp om 
in commissie en raadsverband te bespreken. Is het college dat met de SP eens?

8) Klopt het dat aan deze clubs de toezegging is gedaan, dat de huur buiten de inflatiecorrectie niet zou stijgen? 
8a Zo ja, wie heeft deze toezegging gedaan en wanneer? 
8b Zo nee, op welke wijze heeft deze indruk bij de clubs kunnen ontstaan?

9) We ontvangen graag de schriftelijke verslagen en afspraken die gemaakt zijn.
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10) Als deze clubs zouden vertrekken uit Vie, wat zouden dan de financiële consequenties zijn voor de exploitatie van 
Vie? 

11) Waarom was de verantwoordelijk wethouder van de gemeente in 2022 wel bereid om een volledige compensatie 
te betalen? En waarom moet deze compensatie vanaf 2023 worden afgebouwd?

12) 12a Klopt het, dat al twee clubs minder uren afnemen i.v.m. deze situatie? 
12b Is dat conform de “Vie gedachte”?

13) Wie heeft er namens de gemeente overleg gevoerd met deze clubs? 

14) Wat is de totale exploitatiebijdrage die de gemeente Kerkrade in 2022 aan VIE heeft verstrekt? En hoeveel 
bedraagt deze bijdrage (naar verwachting) in 2023?

15) 15a Wat zijn over het jaar 2022 de totale kosten van Vie voor de gemeente? 
Wij bedoelen onder andere: Exploitatiebijdrage, rente en aflossing, afschrijving, extra programma’s die op grond 
van de voorwaarden van de provincie moeten worden besteed (van €1,5 miljoen per jaar of meer) Graag een 
gedetailleerd totaal overzicht. 
15b Wat is de globale schatting van deze kosten in 2023?

16) Zijn er andere gebruikers van Vie die hun (huur)tarieven flink zien stijgen? Zo ja, welke gebruikers en met welke 
bedragen?

De entreeprijs van het zwembad is verhoogd van € 5,10 naar € 5,85. Aangezien een laag inkomen c.q. armoede een negatief 
effect hebben op de gezondheid, vallen juist die mensen onder de categorie waarvoor Kerkrade het VIE heeft bedoeld en 
gebouwd. Om de gezondheid van de Kerkraadse burgers te verbeteren.

17) Is bekend hoeveel mensen uit de doelgroep het zwembad bezoeken?

18) Is bekend of de burgers uit de doelgroep het bedrag van € 5,85 voor alle leeftijden per keer voor banenzwemmen 
op regelmatige basis van meerdere keren per maand kunnen opbrengen? Voor een gezin met twee kinderen is dat 
per keer een bedrag van 23,40 euro. Dit is al gauw een groot gat in de maandelijkse begroting.

19) 19a Bent u het met ons eens dat wanneer dit het geval is, het effect van het zwembad op de gezondheid van deze 
mensen nihil is? 
19b Het gaat er toch juist om, om de gezondheid van deze mensen te verbeteren?

20) Bent u het met ons eens dat het gezien vorenstaande belangrijk is om hier zicht op te krijgen en dit te 
onderzoeken om hierin mogelijk actie in te kunnen ondernemen?

21) Bent u bereid te onderzoeken hoe de toegang voor juist deze belangrijke doelgroep aantrekkelijk kan worden 
gemaakt, zodat juist deze groep wel in staat is om gebruik te kunnen maken van de mogelijkheden, om de 
gezondheid te verbeteren door regelmatig te gaan zwemmen?

22) Inmiddels hebben we ook van mensen met een middeninkomen vernomen dat zij de prijs voor het zwemmen en 
banenzwemmen te hoog vinden en van plan zijn om minder, of helemaal geen gebruik meer te gaan maken van 
het zwembad. Wat vindt het college hiervan? 

23) Welke mogelijkheden gaat het college onderzoeken om verenigingen en mensen tegemoet te kunnen komen, 
zodat ze toch gebruik kunnen maken van het zwembad in Vie?

Alvast dank voor de beantwoording,

Namens SP Kerkrade, Marianne Laumann, fractievoorzitter


